













Join our Facebook Group - Click here

### SAAVI at a glance

Strengthening the Agriculture and Agri-food Value Chain and Improving Trade Policy in Iraq (SAAVI) is a EUR 22.5 million project funded by the European Union (EU) and implemented by the International Trade Centre (ITC). SAAVI contributes to **inclusive economic growth and job creation**, particularly for the youth, by improving Iraq's **agriculture competitiveness** and supporting trade development in the country.

Explore SAAVI's website to find out more about our programme.

Visit our website

## **Project highlights**



Some of our key highlights since our last issue (September 2022) include (اللغة العربية أدناه):

- Successful organization of the first Iraq National Trade Forum (INTF), jointly with IOM and thanks to the support of the European Union and the Government of Germany through KfW. The INTF held 170 business-to-business (B2B) sessions and leveraged USD 2.5 million in potential deal value. More information below.
- Ten agri-business alliances were established in Ninewah and Basrah, linking over 200 farmers with an unprecedented network of Iraqi buyers gathering prominent business across the country (e.g. Carrefour, Waffir, Rawnaq Al Dur and Sinokrot).
- Four successful transactions of tomatoes (6.5 tons in total) and potatoes (6 tons in total) carried out between SAAVI agri-business alliances and Iraqi buyers. All transactions resulted in a substantial and progressive increase in the farmers' income. Read more below!
- Five local agribusiness alliances were drafted with the aim of improving quality, production, marketing and improving the business





- environment.
- With ITC's technical assistance, MoA has designated a Secretariat to support the National Core Team, responsible for overseeing and leading the implementation of the tomato and poultry strategies
- SAAVI carried out preliminary research towards the design of a national potato strategy
- Around 637 youth in Baghdad and Basra successfully completed the training course on life-skills for employability and entrepreneurship in the curriculum of Kick for Trade
- SAAVI launched the first Youth Barometer Report on 13 October.
- The host institution for the Ye! Chapter in Iraq has been selected, i.e. Oxfam IRIL.
- Consolidation of the Agriculture TVET Committee chaired by the Prime Minister's Advisory Commission.
- SAAVI provided technical assistance that led to the revision of Iraq's tariff structure in collaboration with Customs and the revision and submission of Iraq's services offer to WTO by the Ministry of Trade.
- The second meeting of the Project Steering Committee was held on 15 September 2022, where the work plan for the next 12 months of the project, along with key priorities were presented and approved by PSC members.
- A fourth training workshop on Project Management and Value Chain Analysis tailored to Iraqi government officials
- Working closely with projects under the EU Special Measure for Iraq, which are being led by FAO, GIZ, ILO, IOM and UNESCO

· التنظيم الناجح لأول منتدى التجارة الوطنية العراقية (NTF) بالاشتراك مع المنظمة الدولية للهجرة وبفضل دعم الاتحاد الأوروبي والحكومة الألمانية من خلال بنك التنمية الألماني. عقد خلال منتدى التجارة الوطني العراقي NTF ا170 جلسة بين الشركات (B2B) واستفاد من 2.5 مليون دولار أمريكي من قيمة الصفقة المحتملة. مزيد من المعلومات أدناه.

· تم إنشاء عشرة تحالفات تجارية زراعية في نينوى والبصرة ، لربط أكثر من 200 مزارع بشبكة غير مسبوقة من المشترين العراقيين الذين يجمعون الأعمال البارزة في جميع أنحاء البلاد (مثل كارفور ، ووفر ، ورونق الدور ، وسنقرط).

· تمت صياغة خمسة تحالفات محلية للأعمال التجارية بهدف تحسين الجودة والإنتاج والتسويق وتحسين بيئة الأعمال.

· تم تنفيذ أربع صفقات ناجحة للطماطم (إجمالي 6.5 طن) والبطاطس (إجمالي 6 أطنان) بين تحالفات الSAAV للأعمال الزراعية والمشترين العراقيين. أدت جميع المعاملات إلى زيادة كبيرة وتدريجية في دخل المزارعين. اقرأ المزيد أدناه!

· بمساعدة فنية من مركز التجارة الدولية ، عينت وزارة الزراعة سكرتارية لدعم الفريق الوطني الأساسي ، وهي مسؤولة عن الإشراف على تنفيذ استراتيجيات الطماطم والدواجن وقيادتها. · أجرى ١٩٨٧ بحثًا أوليًا من أجل تصميم إستراتيجية وطنية للبطاطس

· أكمل حوالي 637 شابًا في بغداد والبصرة بنجاح الدورة التدريبية حول المهارات الحياتية للتوظيف وريادة الأعمال في منهج منظمة Kick for Trade.

. أطلقت  $\operatorname{SAAV}$  أول تقرير لمقياس الشباب في 13 تشرين الاول / اكتوبر

· المؤسسة المضيفة لـ Ye! تم اختيار فرع في العراق ، أي أوكسفام إيريل IRL OXFAM IRL · تشكيل، ضمن برنامج سافي الSAAV، لجنة التعليم والتدريب التقني والمهني الزراعي برئاسة اللهيئة الاستشارية لرئيس الوزراء

· تم تقديم ضمن برنامج سافي اكAAA المساعدة الفنية التي أدت إلى مراجعة هيكل التعريفة الجمركية في العراق بالتعاون مع الجمارك ومراجعة وتقديم خدمات العراق إلى منظمة التجارة العالمية من قبل وزارة التجارة.

· عقد الاجتماع الثاني للجنة التوجيهية للمشروع في 15 ايلول / سبتمبر 2022 ، حيث تم تقديم خطة العمل للأشهر الـ 12 القادمة من المشروع ، إلى جانب الأولويات الرئيسية والموافقة عليها من قبل أعضاء اللجنة.

· ورشة عمل تدريبية رابعة حول إدارة المشاريع وتحليل سلسلة القيمة مصممة خصيصا لمسؤولي الحكومة العراقية

· العمل بشكل وثيق مع المشاريع في إطار تدابير الاتحاد الأوروبي الخاصة للعراق ، والتي تقودها منظمة الأغذية والزراعة والوكالة الألمانية للتعاون الدولي ومنظمة العمل الدولية والمنظمة الدولية للهجرة واليونسكو.









### Tomatoes from Iraq reach international retail store

In a major achievement for horticulture farmers from Mosul in northern Iraq, retail and wholesaling corporation, Carrefour Iraq has recently bought tomatoes from them. The successful farmers are supported by the European Union (EU) funded "Strengthening the Agriculture and Agri-food Value Chain and Improving trade policy in Iraq" (SAAVI) project.

The Erbil branch of the world-renowned international chain purchased 6.5 tons of tomatoes including the Jesse and Hamsa varieties in two successful transactions that should marks the beginning of a mutually beneficial business relationship. The win-win business transaction resulted in 100% increase in the farmers' income by successfully delivering the required quantity and quality of the product. Tomatoes that would usually fetch 0.3 USD per kilogram were sold at the agreed price of 0.6 USD per kilogram. The deal represented a net gain of USD 2,000 for farmers.

Read more

### Iraq National Trade Forum: Highlights and key takeaways

The year 2022 ended on a high note with the first Iraq National Trade Forum (28-29 November 2022). See below the highlights and key takeaways from the event.





# First Iraq National Trade Forum connects small businesses to growth opportunities

(Baghdad/Geneva) - Jointly organized by ITC and IOM, the Forum hosted over 400 participants from almost all Iraqi governorates, including business leaders, international suppliers, investors, banks, policymakers, business support organizations, representatives from local and national authorities, as well as international development partners.

Through financial support of the European Union and the Government of Germany (KfW), the Iraq National Trade Forum brought together over 100 small businesses to network, forge business deals and offer investment opportunities, including one-on-one meetings with international suppliers of agricultural inputs and equipment. It also featured an exhibition, "Made in Iraq", where firms representing all Iraqi governorates could display their products.

أول منتدى وطني عراقي للتجارة، يهدف إلى ربط المشاريع الصغيرة بفرص النمو

تم تنظيم المنتدى بشكل مشترك من قبل مركز التجارة الدولية والمنظمة الدولية للهجرة في العراق، واستضاف أكثر من 400 مشارك من جميع المحافظات العراقية تقريباً؛ إضافة إلى رجال الأعمال والموردين الدوليين والمستثمرين والبنوك وصانعي السياسات ومنظمات دعم المشاريع، وممثلين عن السلطات المحلية والوطنية، وشركاء التنمية الدوليين.

جمع المنتدى، بفضل الدعم المالي المقدّم من الاتحاد الأوروبي وحكومة ألمانيا عبر بنك التنمية الألماني (KfW) أكثر من 100 مشروع عراقي صغير ومتوسط لتوسيع شبكات أعمالهم، وإبرام صفقات تجارية وتعزيز فرص الاستثمار، وإتاحة الفرصة لأصحاب تلك المشاريع باللقاء على انفراد مع مورّدي المدخّلات والمعدات الزراعية الدوليين. وتخلل المنتدى معرض للصور الفوتوغرافية بعنوان "صئيع في العراق" استعرض منتجات المشاريع والشركات من جميع محافظات العراق.

Find out more

اكتشف المزيد

150 +

Iraqi Companies + International

Representing over

3.000 employees, with

14

average years of Buyers work experience

170

Business to Business (B2B) sessions conducted linking

70+ Companies



**USD 2.5 Million** 

in Potential Deal Value

تم توقيع 3 شراكات مع كبرى الشركات لدعم م وحيح الترافيات الأعمال التجارية الزراعية





Vano group



مجموعة هاكس HAKS

3 Partnerships signed with Major Companies in support of ITC-SAAVI Agribusiness Alliances



PEPSICO



150+

او اکثر شرکات عراقية + مشترون دوليون

تمثيل أكثر من 3,000

موظِف ، مع سنة من الخبرة في العمل

تم إجراء 170

جلسة عمل تربط بين الشركات





### **USD 2.5 Million**

مليون دولار أمريكي في قيمة الصفقة

## Stories from the field - featuring INTF results

#### INVESTMENT OPPORTUNITY

Percentage of companies that initiated investment opportunities





المنتدى الوطني العراقي للتجارة کۆربەندى بازرگانى نىشتىمانى غنراق

#### **BUSINESS PARTNERSHIP** 58%

Percentage of companies that initiated a business partnership

### **CHANGES TO BUSINESS PRACTICES**

Percentage of companies reporting that they may 80% take action and introduce changes in their business practices as a result of B2B sessions

## 82%

### IMPROVED KNOWLEDGE

Percentage of companies reporting improved knowledge that will be useful to their work as a result of B2B sessions

### IMPROVED AWARENESS OF BUSINESS & TRADE

Percentage of companies reported that they have a greater awareness of business and trade as a result of B2B sessions

84%

### **OVERALL SATISFACTION**

Percentage of companies reported overall satisfaction with B2B event





فرصة استثمارية IRAQ NATIONAL TRADE FORUM 56% نسبة المئوية للشركات التي بادرت بفرص شراكة العمل

58% النسبة المئوية للشركات التي بدأت شراكة تجارية

تغييرات في ممارسات العمل النسبة المئوية للشركات التي أبلغت عن قدرتها على 80% اتخاذ إجراءات وإدخاُل تغييرات في ممارساتها التجارية نتيجة لجلسات B2B

> تحسين المعرفة 82% النسبة المئوية للشركات التي أبلغت عن تحسن المعرفة التي ستكون مفيدة لعملها نتيجة لجلسات B2B

تحسين الوعي بالأعمال والتجارة النسبة المئوية للشركات أن لديها وعيًا أكبر بالأعمال B2B والتجارة نتيجة لجلسات B2B

> الانطباع بشكل عام 82% أبلغت النسبة المئوية للشركات عن رضاها العام عن

### Resources



االبارومتر الوطنى لريادة الأعمال الشبابية ً-العراق



## البارومتر الوطنى لريادة العراق

أجرى برنامج SAAVI الممول من الاتحاد الأوروبي فعالية مقياس ريادة الشباب الوطني للعراق لتحديد التحديات التي يواجهها الشباب في إنشاء مؤسسة (انظر الرابط هنا). كان الاستطلاع مفيدًا في تقييم تصور الشباب لبيئة الأعمال في الدولة. شارك أكثر من 600 شاب في خمس محافظات بآرائهم حول القضايا التي تؤثر على ريادة الأعمال الشبابية وكانوا يتعاملون مع التحديات الحاسمة لمشاركتهم في سلسلة قيمة الأعمال الزراعية.

أكدت نتائج مقياس الشباب على الحاجة إلى دعم الشباب من خلال توفير الوصول إلى الشبكات التشاركية للاستفادة من فرص التدريب وبناء قدراتهم كرجال أعمال. وهذا يشمل المساعدة و الدعم الفني ودعم والتوجيه والتعرف على الخبراء وكيفية الحصول على التمويل

اكتشف المزيد

### Iraqi Youth Entrepreneurship Barometer

EU-funded SAAVI conducted the Iraq National Youth Entrepreneurship Barometer to identify the challenges that youth face in setting up an enterprise. The survey was instrumental in assessing the youth's perception of the business environment in the country. More than 600 youth across five governorates shared their views on issues affecting youth entrepreneurship and were addressing critical challenges to their participation in the agri-business value chain.

The Youth Barometer findings underscored the need to support youth by providing access to participatory networks for utilizing training opportunities and building their capacity as entrepreneurs. This includes technical assistance, peer support and guidance, access to experts, and finance.

Read more

## Iraqi Youth Entrepreneurship Barometer













## News and upcoming events



First consultation - National potato strategy

(Baghdad and Mosul, February 2023)



Negotiation training for farmer leaders and partners

(Erbil, March 2023)



Fourth meeting of the Agriculture TVET Committee

(Baghdad, March 2023)

### **Contact us**

e-mail: saavi@intracen.org

Copyright (c) 2021 SAAVI Programme, International Trade Centre, All rights reserved.

You are receiving this e-mail because you are listed in SAAVI's contact database and/or you opted to subscribe in our website.

<u>Unsubscribe</u> if you wish to no longer receive e-mails from us.